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Statement by the International Federation of Alawite Organizations (IFAO)

Welcoming the Oral Update at the 59th Session of the Human Rights Council

The International Federation of Alawite Organizations (IFAO) welcomes the Oral Update 

delivered by Mr. Paulo Sérgio Pinheiro, Chair of the Independent International Commission 

of Inquiry on the Syrian Arab Republic, at the 59th Session of the Human Rights Council.

The report sheds essential light on the grave risks faced by the Alawite community in Syria 

during this transitional period, including retaliatory violence, sectarian hate speech, forced 

displacement, property confiscation, and abductions.

Commission’s findings:

Widespread Retaliatory Attacks

In early March 2025, over four days, hundreds of Alawite civilians were killed and abused in 

more than 40 locations in Latakia, Tartous, Hama, and Homs led by the calls for general 

mobilization through social media and local mosques.

Documented Killings and Public Torture

Witnesses from Tartous, Latakia, and Hama described armed groups raiding residential 

areas, detaining, torturing, and executing civilians while looting homes, desecrating religious 

artefacts, and dehumanising residents. Verified footage showed daylight killings, including 

burning and desecration of bodies while celebrating and filming for social media.

Targeted Sectarian Killings of Alawite Men

While women and children were also victims, attacks primarily targeted Alawite men, driven 

by hate speech and sectarian incitement.

Delayed Security Response

The Commission noted questions regarding the delayed response of General Security 

despite prior warnings.

Mass Displacement and Need for Protection

Tens of thousands of Alawites have been displaced from Latakia, Tartous, Hama, and 

Homs, with over 40,000 crossing into Lebanon, while others lack the means to flee. Urgent 

measures are needed to protect Alawites and prevent a cycle of revenge and retaliatory 

violence.

Ongoing Violations and Abductions

Reports continue of killings, arbitrary arrests, and property confiscations of Alawites who 

fled, with documented abductions of at least six Alawite women, two of whom remain 

missing.

Rise in Hate Speech

The report highlights a surge in hate speech and incitement against Alawites, both online 

and offline, often fuelled by false information originating from abroad.

The IFAO calls upon the Syrian interim government and the international community 

to take urgent measures to protect Alawite civilians, ensure accountability, prevent 

further violations, and rebuild trust among all communities in Syria.

Protecting civilians, including Alawites, is essential to breaking the cycle of violence and 

ensuring a future based on dignity, justice, and equal rights for all Syrians.
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(IFAO)بيان الاتحاد العالمي للمنظمات العلوية 

لمجلس حقوق الإنسان59يرحب بالتقرير الشفوي في الدورة 

و، رئيس بالتقرير الشفوي الذي قدمه السيد باولو سيرجيو بينهير(IFAO)الاتحاد العالمي للمنظمات العلوية يرحب 

.لمجلس حقوق الإنسان59لجنة التحقيق الدولية المستقلة بشأن الجمهورية العربية السورية، في الدورة 

تقالية، بما في لقد سلط التقرير الضوء على المخاطر الجسيمة التي يواجهها العلويون في سوريا خلال هذه المرحلة الان

.ذلك العنف الانتقامي، وخطاب الكراهية الطائفي، والتهجير القسري، والمصادرة، والخطف

:ما ورد في التقرير

هجمات انتقامية واسعة

موقعًا في اللاذقية 40وخلال أربعة أيام، قتُل وعُذب مئات المدنيين العلويين في أكثر من 2025في أوائل مارس 

.دعوات تعبئة عامة عبر وسائل التواصل الاجتماعي والمساجددوطرطوس وحماة وحمص بع

توثيق عمليات قتل وتعذيب علنية

تم كشف شهود عيان من طرطوس واللاذقية وحماة تفاصيل اقتحام أحياء سكنية من قبل مجموعات مسلحة، حيث

موثقة وأظهرت مقاطع. اعتقال المدنيين وتعذيبهم وقتلهم، ونهب المنازل، وتدنيس الرموز الدينية، وإهانة السكان

.عمليات قتل علنية، شملت حرق الجثث والاحتفال وتصوير ذلك للنشر على وسائل التواصل

استهداف الرجال العلويين بدوافع طائفية

لكراهية رغم استهداف نساء وأطفال في بعض الحالات، كانت الهجمات مركزة على الرجال العلويين بدوافع خطاب ا

.الطائفي

تقصير في استجابة الأمن

.لاحظ التقرير بطء استجابة الأمن العام رغم التحذيرات المسبقة

نزوح جماعي وحاجة للحماية

منهم إلى لبنان، بينما يعجز 40,000نزح عشرات الآلاف من العلويين من الساحل وحمص وحماة، عبر أكثر من 

.نتقامهناك حاجة لإجراءات عاجلة لحماية العلويين ومنع دوامة العنف والا. آخرون عن الفرار بسبب الظروف المادية

استمرار الانتهاكات وعمليات الخطف

ق خطف ما لا يقل عن تستمر تقارير القتل والاعتقالات التعسفية بحق العلويين، مع مصادرة ممتلكات الهاربين، وتوثي

.ست نساء علويات ما زال مصير اثنتين منهن مجهولاً 

تصاعد خطاب الكراهية ضد العلويين

مات مضللة لاحظ التقرير زيادة خطاب الكراهية والتحريض ضد العلويين على الإنترنت وخارجه، بما في ذلك معلو

.يعُتقد أنها صادرة من الخارج

يدعو الاتحاد العالمي للمنظمات العلوية الحكومة المؤقتة والمجتمع الدولي إلى اتخاذ خطوات عاجلة لحماية 

.وريالمدنيين العلويين، وضمان المساءلة، ومنع الانتهاكات، واستعادة الثقة بين جميع مكونات المجتمع الس

والعدالة إن حماية المدنيين، بمن فيهم العلويون، أمر أساسي لكسر دوامة العنف وبناء مستقبل قائم على الكرامة

.والحقوق المتساوية لجميع السوريين
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                                                 :Quotes from the report:من التقريراقتباسات

.اللاذقية، طرطوس، حماة وحمصموقعاً في 40في أكثر من قتُل مئات المدنيين العلويين، خلال أربعة أيام، 2025في أوائل مارس 

:أعقب هذه الهجمات دعوات تعبئة عامة عبر وسائل التواصل والمساجد في عدة محافظات

“Six weeks after these events, and over the course of four days in early March, hundreds of 

Alawi civilians were killed and abused in more than 40 different locations in the coastal regions 

of Latakia and Tartous as well as in Hama and Homs governorates.”

بيرة مسلحة، كشفوا تفاصيل اقتحام الأحياء السكنية من قبل مجموعات كطرطوس، اللاذقية، حماةالتحقيق التقت شهود عيان من لجان 

.العديد منهم ينتمون إلى فصائل مرتبطة حالياً بالدولة

.، ونهب المنازل وتدنيس الرموز الدينية وإهانة السكاناعتقال المدنيين وتعذيبهم وقتلهمتم 

“People from Tartus, Latakia and Hama governorates revealed in detail how residential areas 

were raided by large groups of armed men… They told us how the assailants detained, ill-

treated and executed civilians. They looted houses, desecrated religious artefacts and 

dehumanized residents.”

ال أعمال التعذيب والتنكيل كانت تتم في وضح النهار، شملت الدهس وحرق الجثث في الشوارع مع الاحتف :وثائق مصورة أظهرت

والتصوير للنشر على وسائل التواصل

“Verified footage shows armed men killing Alawi civilians in broad daylight. They stamped on 

and ran over dead bodies. They burned bodies on the street while celebrating.”

التقرير بطء استجابة الأمن العام لاحتواء هذه الهجمات رغم التحذيرات المسبقةيلاحظ 
“Questions remain around the speed of the response by the General Security to contain the 

situation.”

.بالفرارفي حين يفكر آخرون منهم عبروا إلى لبنان،40,000من أكثر 

“Tens of thousands of Alawis have already been displaced from their hometowns and villages in 

Latakia, Tartus, Homs and Hama and among them, over 40,000 crossed into Lebanon. Others 

are considering fleeing but lack the means to do so.”

ا

.لإجراءات عاجلة لحماية العلويين والأقليات واستعادة الثقة ومنع دورة العنف والانتقامهناك حاجة : أكدت الحاجة إلىللجنة 

“Decisive action is needed to restore protection and re-build trust among minority communities, 

and to end the risk of a cycle of revenge and retaliatory violence.”

مع مصادرة ممتلكات الهاربين من أحداث مارسعمليات قتل واعتقالات تعسفية بحق العلويين،استمرار 

“Disturbingly, reports continue to circulate of ongoing killings and arbitrary arrests of members of 

the Alawi community, as well as the confiscation of the property of those who fled the March 

violence.”

حالات لا يزال مصير اثنتين منهن مجهولًا مع تقارير موثوقة عننساء علويات على الأقل في عدة محافظات،6وثقت اللجنة اختطاف 

.اختطاف أخرى

“The Commission has also documented abductions by unknown individuals of at least six Alawi 

women this spring in several Syrian governorates…”

للة، يعُتقد بما في ذلك منشورات بمعلومات مضزيادة التحريض وخطاب الكراهية ضد العلويين على الإنترنت وخارجها،التقرير لاحظ 

.صادرة من الخارجأنها 

“More recently, sectarian fault lines have also been fuelled by widespread hate speech and 

incitement against Alawis, off and online, including in posts with false information reportedly 

often originating from abroad.”

الموقف العام للجنة

نع تكرار هذه وأكدت الحاجة لمحاسبة المسؤولين وماعتبرت اللجنة حماية المدنيين بمن فيهم العلويين أولوية لوقف الانتهاكات،حيث 

.الجرائم

“Protection of civilians is essential to prevent further violations and crimes.”
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